Minutes of the General Assembly of the ISSR
Conference Day 4: 15th July 2021
1pm-2pm

 
The President welcomes the audience, reflecting on the outcomes of the digital conference. The agenda is accepted. The minutes of the previous General Assembly (Barcelona, 2019) are accepted. 
Report of the President of the ISSR: I. Furseth notes all Council and Executive meetings have been online. The most important issue relates to the transformation of our conference into a digital one, due to the Covid-19 pandemic. Most of the work on the digital conference has been done by the Gen. Sec. and a team: Colin Stewart, Enqi Weng, Berenice Goffin and Astrid Baudine, Martial Vildard, and Cecilia Bastos. The President formed a working group to work on evaluate current relationships between Social Compass and the ISSR to pursue Jorg Stolz’ and Olivier Servais’ report (2019); this group is composed of Lori Beaman, Yannick Fer, and Line Nyhagen and will submit a report by the end of 2021.
Report of the General Secretary: V. Altglas underscores the development of the website with the webmaster, especially on the submission of conference sessions and papers, with the next phase focused on the making of the conference program. The organisation of the conference has been particularly challenging, in terms of technology and time zones, but also in relation to volatile behaviours from some participants, defying all attempts of planning.
Report of the Treasurer: The ISSR assets and accounts are presented as well as the work of the treasury team in relation to legal and accounting matters. O. Servais lists 3 ideas submitted to the 1st Council meeting. 1. To improve discipline around deadlines due to the difficulties of membership and conference fees payment, which are recurrent and increasingly problematic, and generate a huge amount of work and stress for the Treasury and the Gen. Sec. teams 2. He points out the diminution of ISSR assets, demanding a new financial strategy that will be sustainable. 3. The ISSR legal address to be located at the Royal Academic of Belgium. with someone accountable legally in Belgium.  Inger thanks Olivier for his work as treasurer for 11 years and welcome Sabrina Pastorelli as new treasurer.
The Society’s Awards are presented by Yannick Fer and Mary-Jo Neitz. The Best book award went to Marian Burchardt, for Regulating Difference: Religious Diversity and Nationhood in the Secular West. New Brunswick, NJ: Rutgers University Press, 2020. Prizes were given for the ISSR best article:
Daniel Olson, Jong Hyun Jung, Joey Marshall and David Voas (2020), « Sacred Canopies or Religious Markets? The Effect of County-level Religious Diversity on Later Changes in Religious Involvement ».  Journal for the Scientific Study of Religion, 59: 227-246; in ex-aequo with an article of: 
Andrea Rota (2019), « Religion, Media, and Joint Commitment Jehovah’s Witnesses as a ‘Plural Subject’ ».  Heidelberg Journal of Religions on the Internet, The Dynamics of Religion, Media, and Community, Vol. 14.
The ISSR Conference in 2023 is maintained in Taiwan and as such was presented in Barcelona (2019), as the vice-president recalls..
Any other business: Véronique underscores the election results to the Council this year : Olga Odgers (Mexico) ; Mar Griera (Iberic Peninsula) ; Marian Burchardt (Germany); Ingrid Storm (United Kingdom) and notes the feminization of the Council, with for the first time an entirely feminine ISSR Executive.


Réunion de L’Assemblée Générale de la SISR

4ème jour de la conférence : 15 juillet 2021
13h00-14h00

Le président souhaite la bienvenue à l'audience, en réfléchissant aux résultats de la conférence numérique. L'ordre du jour est accepté. Le procès-verbal de la précédente assemblée générale (Barcelone, 2019) est accepté. 

Rapport du président de la SISR : I. Furseth note que toutes les réunions du Conseil et de l'exécutif ont été mises en ligne. La question la plus importante concerne la transformation de notre conférence en une conférence numérique, en raison de la pandémie de Covid-19. La plupart des travaux sur la conférence numérique ont été réalisés par le secrétaire général et une équipe : Colin Stewart, Enqi Weng, Berenice Goffin et Astrid Baudine, Martial Vildard, et Cecilia Bastos. Le Président a formé un groupe de travail pour travailler sur l'évaluation des relations actuelles entre Social Compass et la SISR afin de poursuivre le rapport de Jorg Stolz et Olivier Servais (2019) ; ce groupe est composé de Lori Beaman, Yannick Fer, et Line Nyhagen et soumettra un rapport pour la fin 2021.

Rapport du Secrétaire général : V. Altglas souligne le développement du site internet avec le webmaster, notamment sur la soumission des sessions et des articles de la conférence, la prochaine phase étant axée sur la réalisation du programme de la conférence. L'organisation de la conférence a été particulièrement difficile, en termes de technologie et de fuseaux horaires, mais aussi par rapport aux comportements volatiles de certains participants, défiant toute tentative de planification.

Rapport du trésorier : Les actifs et les comptes de la SISR sont présentés ainsi que le travail de l'équipe du trésorier en relation avec les questions juridiques et comptables. O. Servais énumère 3 idées soumises à la 1ère réunion du Conseil. 1. Améliorer la discipline en matière de délais en raison des difficultés de paiement des cotisations et des frais de conférence, qui sont récurrentes et de plus en plus problématiques, et génèrent une énorme quantité de travail et de stress pour les équipes de la Trésorerie et du Sec. Général 2. Il souligne la diminution des actifs de la SISR, exigeant une nouvelle stratégie financière qui sera durable. 3. L'adresse légale de la SISR doit être située à l'Académie Royale de Belgique, avec une personne responsable légalement en Belgique.  Inger remercie Olivier pour son travail en tant que trésorier pendant 11 ans et souhaite la bienvenue à Sabrina Pastorelli en tant que nouvelle trésorière.

Les prix de la Société sont présentés par Yannick Fer et Mary-Jo Neitz. Le prix du meilleur livre a été attribué à Marian Burchardt, pour Regulating Difference: Religious Diversity and Nationhood in the Secular West. New Brunswick, NJ: Rutgers University Press, 2020. Des prix ont été décernés au meilleur article:
Daniel Olson, Jong Hyun Jung, Joey Marshall and David Voas (2020), « Sacred Canopies or Religious Markets? The Effect of County-level Religious Diversity on Later Changes in Religious Involvement ».  Journal for the Scientific Study of Religion, 59: 227-246; ex-aequo avec un article de: 
Andrea Rota (2019), « Religion, Media, and Joint Commitment Jehovah’s Witnesses as a ‘Plural Subject’ ».  Heidelberg Journal of Religions on the Internet, The Dynamics of Religion, Media, and Community, Vol. 14.
La Conférence de la SISR en 2023 est maintenue à Taïwan et en tant que telle a été présentée à Barcelone (2019) le vice-président rappelle.

Questions diverses : Véronique souligne les résultats des élections au Conseil cette année : Olga Odgers (Mexique) ; Mar Griera (Péninsule Ibérique) ; Marian Burchardt (Allemagne) ; Ingrid Storm (Royaume-Uni) et constate la féminisation du Conseil, avec pour la première fois un exécutif de la SISR entièrement féminin.
